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Zastupitelstvo města schválilo:

• Rozpočtovou změnu č. 4 dle přílohy

• Předloženou výzvu k podání nabídky a textovou část 

na veřejnou zakázku malého rozsahu „Nová Včelnice 

– veřejné osvětlení a místní rozhlas Vrchlického ulice“.

• Předloženou smlouvu  o vykonání přezkoumání hos-

podaření Města Nová Včelnice za rok 2008 s auditorem. - 

Vyhlášení záměru na prodej ubytovny č. p. 477 na parce-

le st. 642 v katastrálním území  Nová Včelnice.

• Prodej pozemku pro obec a katastrální území Nová 

Včelnice, parc. č. 1546/3 o vým. 26 m2 Jindřichohradec-

kým místním drahám, a. s. Jindřichův Hradec za cenu dle 

znaleckého posudku s tím, že veškeré náležitosti spoje-

né s převodem si zajistí nabyvatel na vlastní náklady.

• Předloženou výzvu k podání nabídky a textovou část 

na veřejnou zakázku malého rozsahu „Zpracování pro-

jektové dokumentace kanalizace a vodovod m.č. Stará 

Včelnice“. 

Zastupitelstvo města rozhodlo:

• O zrušení zadávacího řízení podle § 84, odst. 4 zákona 

č. 137/2006 o veřejných zakázkách podlimitního zjedno-

dušeného řízení na poskytnutí služby „Svoz komunální-

ho a separovaného odpadu v Nové Včelnici“. 

• O vypsání nového výběrového řízení na poskytnutí 

služby „Svoz komunálního a separovaného odpadu v 

Nové Včelnici“ tak, aby vyhovělo zák. č. 137/2006 Sb. s 

tím, že lhůta plnění bude z pěti let krácena na tři roky.

• Aby výzva k podání nabídek byla učiněna těmto 

dodavatelům:

1. SITA CZ a.s., Praha,

2. Marius Pedersen a.s., Hradec Králové,

3. A.S.A Dačice s.r.o., Dačice, 

4. Rumpold – T, s.r.o., Týn nad Vltavou,

5. AVE CZ, Jindřichův Hradec, s.r.o., Jindřichův Hradec.

- Vybrat fi rmu ČKV PRAHA s.r.o., Praha jako zhotovitele 

veřejné zakázky malého rozsahu „Nová Včelnice – sana-

ce kanalizace bezvýkopovou technologií Vrchlického 

ulice“ za nabídkovou cenu 1 290 769,- Kč a  pověřuje sta-

rostu  podpisem rozhodnutí o přidělení veřejné zakázky 

a následně k podpisu předloženého návrhu smlouvy o 

dílo.

Zastupitelstvo města bere na vědomí: 

• Ukončení smlouvy o nájmu  nebytových prostor v 

bývalé ubytovně DIAMO s.p., č. p. 480 v Nové Včelnici  

místnost č. 10 dohodou  k 31. 5. 2008. 

Novovčelnický 
 zpravodaj

červenec, srpen   2008

Informace z 18. zasedání Zastupitelstva města 

Nová Včelnice, konaného dne  28. 5. 2008

Sbor dobrovolných hasičů Nová Včelnice

Vás zve na 

PŘEDPRÁZDNINOVOU 
TANEČNÍ ZÁBAVU

28. června 2008 od 19.30 hodin
v sále restaurace U ŽIDA 

K tanci a poslechu hraje skupina Portál

Provedou vás od dechovky přes country 

či klasický český rock až po současné hity

Babouci a Budvarka – Tučný, Zich – Olympic, 

Schelinger, Katapult – Kabát, Redy Kirken 

a další

Všichni jste srdečně zváni
Vstupenky a místa je možné domluvit po tel. 

dohodě na č. 777 695 491
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Druhé pololetí v základní škole

Konec června je příležitostí k ohlédnutí se za kon-

čícím školním rokem. O 1. pololetí jsme na těchto 

stránkách psali v lednu, takže co jsme podnikali od 

února do června?

Únor
Tradiční akcí v zimních měsících je týdenní lyžařský 

kurz. Každoročně ho organizuje Mgr. Cyprová pro 

žáky 7. tříd a zúčastnit se mohou i osmáci či deváťá-

ci, pokud našli v tomto sportu zalíbení. Již několik let 

jezdíme do Janských Lázní  a vždy k plné spokoje-

nosti všech zúčastněných.

Březen
Absenci kultury v našem městě se snažíme dětem 

nahradit různými akcemi, které jsou nám nabízeny. 

Konají se bohužel v provizorních prostorách, tento-

krát ve školní jídelně a bylo to loutkové představení 

„O princezně Rozmařilce“. Zhlédly ho děti z 1. - 3. tří-

dy i děti z MŠ.

Duben
Hned v prvním týdnu tohoto měsíce se 5 děvčat z 

8. tříd školilo na týdenním zdravotnickém táboře 

v Lomech u Kunžaku v poskytování první pomoci. 

Zdravotní kroužky mají na naší škole dlouholetou 

tradici a letos je vedly Mgr. Kubaláková a E. Nosko-

vá.

Největší a dlouho očekávanou akcí tohoto měsíce 

byl ve dnech 14. - 18. 4. pobyt našich žáků v Bavor-

sku. Na pozvání naší partnerské školy z Neuöttingu 

odcestovalo s Mgr. Šímovou a Mgr. Kubalákovou 24 

žáků, převážně z 9. třídy. Zúčastnili se v rámci pro-

jektu „Comenius“ setkání škol z Rakouska, Belgie a z 

Německa. Na programu byly i dva celodenní pozná-

vací zájezdy. Jsme rádi, že děti mají o tyto akce zájem, 

protože jim přinášejí cenné životní zkušenosti.

V 5. třídě v hodinách vlastivědy se děti učí o našem 

hlavním městě, a proto se Mgr. Sedláková vydala do 

Prahy, aby na vlastní oči viděly to, o čem se učily.

Květen
Tento měsíc byl velmi bohatý na různé vzdělávací 

akce.

Žáci 7. a 8. tříd měli velmi přínosnou besedu s 

nadpraporčicí Roubíkovou z Policie ČR o kriminalitě 

mládeže.

V pátek 9. 5. byl celý 2. stupeň školy v Kamenici nad 

Lipou na fi lmovém představení a pro mladší žáky 

školní družina zorganizovala zájezd do Vodního ráje 

v Jihlavě.

Velkou a nezapomenutelnou událostí pro děti z 2. 

třídy byl určitě zájezd do Disneylandu u Paříže. Vyda-

ly se 7. - 10. 5. s Mgr. Vytiskovou a s jedním ze svých 

rodičů. Zájezd i počasí se vydařily a poděkování patří 

paní Kopáčkové, která to všechno způsobila.

V tomto měsíci jsme odstartovali projekt „Ekologic-

ká výchova“.

9. třída podnikla exkurzi do papíren v Červené 

Řečici  s Mgr. Hrbkem a Mgr. Kubalákovou. 7. třídy 

měly besedu o třídění odpadu s J. Míchalovou a O. 

Pézou.

V červnu budou pokračovat 6. třídy návštěvou pro-

jektu „Voda a já“ v J. Hradci s Mgr. Zikmundovou a 

Mgr. Dvořákovou.

8. třídy se koncem června podívají, jak funguje čis-

tička odpadních vod v N. Včelnici.

„Kurz fotografování“ byla velmi zajímavá akce, urče-

ná pro zájemce ze 7. a 8. tříd. Pořádalo ji Muzeum 

fotografi e v J. Hradci a kdo měl zájem, mohl ji nav-

štívit s D. Šímovou.

Sdružení  Meta a Červený kříž v J. Hradci nabídly ško-

lám projekt „Den zdraví“, kterého se zúčastnily naše 

7. třídy se svými třídními učitelkami.

Mgr. Týmal z občanského sdružení Meta je každo-

ročním hostem na naší škole. Tentokrát se věnoval 

6. třídám a 9. třídě. Hovořil o návykových látkách a 

nebezpečí kriminality s nimi spojeném.

Zeměpisné projekce v sále Střelnice v J. Hradci v 

posledních letech pravidelně navštěvujeme.

Tentokrát to bylo o Brazílii a jeli deváťáci s Mgr. Baš-

tou.

Červen
Nejstarší žáci naší školy pomáhali s organizací Dne 

dětí v naší MŠ. Oběma stranám se to líbilo.

Dětský den se soutěžemi a pohádkovými postava-

mi připravili pro své žáky učitelé 1. - 5. třídy na celé 

pondělní dopoledne. Pohádková trasa byla místy i 

se strašidly, ale zvládli ji všichni bez úhony. Počasí 

bylo krásné a na závěr nechyběla sladká odměna.

Sole-Felsen-Bad je komplex 9-ti ekologických kry-

tých bazénů se slanou vodou a vířivkami v rakous-

kém Gmündu a zároveň wellnes centrum. Okusili 

jsme a byli jsme nadšeni. Kdo? Několik němčinářů a 

Mgr. Skuhrová a J. Šindelářová. Doporučujeme.

Nadšeni se vrátili i žáci 9. třídy z Prahy, kde navštívili 

Národní divadlo a hru s M. Donutilem v hlavní roli 

„Sluha dvou pánů“. A nejen to. U Prašné brány potka-

li Mistra Gotta a vyfotili se s ním.

Ve druhé polovině června končily 4. třídy plavecký 

výcvik a spolu s 5. třídou absolvovaly ještě výcvik na 

dopravním hřišti v J. Hradci. 

Poslední dva měsíce školního roku jsou ve znamení 

sportovních soutěží, ale o nich bude psáno v jiném 

příspěvku.

Všechny uvedené akce jsou součástí vzdělávacího 

procesu. Výuka se výrazně mění v souladu s novým 

školním vzdělávacím programem. Naším cílem je 

spokojenost žáků, rodičů, ale i učitelů. 

Všem dětem a učitelům přeji hezké prázdniny !
Mgr.  J. Skuhrová

Amazonka v rytmu samby
Dne 28. 5. (středa) se celá devátá třída s několika žáky 

osmých tříd vydala do Jindřichova Hradce na země-

pisný pořad Brazílie - Amazonka v rytmu samby z 

projektu Planeta Země 3000. Samotní průvodci tou-

to zemí nás přivítali v sále Střelnice, kde jsme shlédli 

hodinový fi lm. Cestovatelé nás provedli různými mís-

ty. Přes exotickou Amazonii, po karnevalově naladě-

né Rio de Janeiro, až do města z “budoucnosti“ Bra-

sília. Pod vedením pana učitele Bašty a paní učitelky 

Dvořákové jsme prožili pěkný den.   

Ladislav Svatoš, 9. třída

Díky, Kamarádko knihovno!

Kdo by  z našeho knihovnického světa neznal sou-

těž dětských oddělení Kamarádka knihovna, kterou 

vyhlásil Svaz knihovníků a informačních pracovníků 

ČR a Klub dětských knihoven SKIP za výrazné pod-

pory fi rmy 3M Česko. Loňský ročník byl úspěšný a 

napínavý až do samotného konce. Někdo vyhrál, 

jiný byl poražený. Ale vyhráli jsem všichni, protože 

jsme se z našich vysvědčení dozvěděli mnoho zají-

mavého. Naše děti napsaly to, co si myslí  a co mají 

opravdu ve svých srdíčkách. Mnozí naši zřizovatelé 

„se probudili“. Naše knihovna naštěstí žádné problé-

my se zřizovatelem řešit nemusí. Opravdu nic není 

problém, až na fi nance. Ale to je stejné  nebo ales-

poň podobné ve všech knihovnách v republice. 

A ty „moje děti“, ty jsou skvělé!!!. 

Posledního dubna nám Zlata Houšková nejen při-

pomněla začátek měsíce lásky a líbání pod rozkvet-

lou  třešní, ale také přihlášení do dalšího ročníku 

soutěže Kamarádka knihovna. Kromě toho dostala 

od fi rmy 3M další příjemnou nabídku – bezplatně 6 

notebooků pro dětské knihovny. Jednalo se o starší, 

ale funkční a využitelné počítače. Na naší knihovnu 

se usmálo štěstí a „moje“ děti můžou využívat také 

notebook. A dokonce postupně dostávají „domácí 

úkoly“. Vždyť soutěže mohou vymýšlet sami pro 

sebe a pro své kamarády.

Pro nás „nový notebook“ jim udělal nesmírnou 

radost ………………

Díky fi rmě 3M a také Zlatě Houškové.

Marie Davidová, Městská knihovna Nová Včelnice
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Dětský den
V úterý 3. června jsme my, žáci 5. třídy s paní učitel-

kou Jitkou Sedlákovou pro děti první až čtvrté třídy 

připravili zábavné dopoledne. Trasa vedla Palatovkou 

přes  hokejbalové hřiště ke škole. Jednotlivá stano-

viště provázely pohádkové bytosti např. čarodějnice, 

víla, vodník, loupežníci, hejkal. Cestou je potkala i lesní 

zvířátka -  veverka, zajíc, včelka, sova, kočka, medvěd, 

myš i divoké prase. Na každém ze čtrnácti stanovišť 

měly děti plnit jednotlivé úkoly. Třeba zajíc chtěl, aby 

překonaly překážkovou dráhu; medvěd, aby mu našly 

ztracenou sklenici medu, u vodníka chytaly ryby. Za 

splněný úkol dostaly kousek mapky, kterou nalepily 

na velkou čtvrtku a vymalovaly. Získaly tak obrázek 

trasy, kterou prošly. Na každého z nich čekala za spl-

něné úkoly sladká odměna.

Zuzka Kricnerová, 5.A

Výlet na Moravu
Školní výlet naší třídy 5. A tentokrát směřoval na Mora-

vu, na hrad Bítov a Vranovskou přehradu. Cestovali jsme 

společně se školní družinou. 

V 6:45 jsme se všichni sešli na parkovišti. Autobus přijel a 

my vesele vyrazili. Vše bylo v pořádku, až asi po tři čtvrtě 

hodině jízdy se udělalo jednomu žáku třetí třídy zle. 

Potom jsme dorazili ke hradu Bítov. Udělali jsme si pár 

foteček. Paní učitelka koupila lístky na prohlídku. Obdi-

vovali jsme krásnou novogotickou stavbu. Vevnitř jsme 

viděli například 51 vycpaných psů různých ras, obrazy, 

kouzelná zrcadla a vybavení hradních místností. Potom 

jsme zašli do hradního podzemí, kde na nás čekala 

hradní strašidla. Trochu jsme se báli, ale bylo to hezké.

Dali jsme si zmrzlinu a šli jsme se podívat na hradní zví-

řátka. 

Autobusem jsme se přepravili na Vranovskou hráz, 

odkud nás měla loď povozit po Vranovské přehradě. 

Děvčata se šla nahoru opalovat, ale kluci raději seděli 

u motorů. Jednu chvíli jsme si mysleli, že zůstaneme 

uprostřed přehrady, když se přelomil šroub v moto-

ru. Lodní vlci byli zruční. Vše opravili a my jsme mohli 

pokračovat v plavbě. 

Z Vranovské přehrady jsme jeli domů, kde na nás čekali 

naši rodičové. Počasí se nám vydařilo. Bylo krásně. Všem 

se výlet moc líbil.

Matouš Dědič, 5.A
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Národní divadlo
Jako každý rok jela 9. třída (s několi-

ka žáky 7. tříd) do Prahy na divadel-

ní komedii Sluha dvou pánů. Ihned 

po příjezdu jsme navštívili mořský 

svět a pohlédli samotné hrůze do 

tlamy, ostré žraločí zuby naháněly 

velké obavy. O program před před-

stavením se nám starali pan učitel 

Bašta a paní učitelka Šímová, Mistr 

Gott a večer Mistr Donutil. Navštívili 

jsme Václavské náměstí, Staroměst-

skou radnici, Orloj a  Karlův most. 

Při kochání Prašné brány začala 

z ničeho nic Šárka Linsmaierová 

do každého pošťuchovat a křičet: 

„Hele Gott! Nevěřícně jsme koukali, jak k nám pomalu 

kráčí  “božský Kája“. Pohotově se s námi vyfotil, byl 

velice příjemný. Následovalo převlékání do společen-

ských obleků a šatů v autobuse, holkám trvala přípra-

va kupodivu krátce a výsledek byl hezký. Autobus nás 

zavezl přímo několik málo metrů před divadlo. Před-

stavení bylo úchvatné a moc vtipné. Díky Miroslavu 

Donutilovi to mělo šmrnc a lidé brečeli smíchy.                                  

Ladislav Svatoš, 9. třída

Setkání se spisovatelkou Petrou Braunovou
Dne 15. května jsme měli domluvenou besedu v naší 

městské knihovně se spisovatelkou Petrou Braunovou. 

Seznámila nás se svými knihami, které dosud napsa-

la. Přiznala se také, co ji přimělo stát se spisovatelkou. 

Byl to její syn Oliver, který nastoupil do první třídy, ale 

vůbec nechtěl číst. Byla to pro něho muka. Začala mu 

psát na papír velkými tiskacími písmeny příběhy o klu-

kovi jménem Oliver. To zabralo. Později sepsané příbě-

hy půjčila své známé, která také měla se  svým potom-

kem podobné problémy. Příběhy se líbily. Kamarádka jí 

poradila, ať je donese do nakladatelství. Trvalo to nějaký 

čas, ale kniha s názvem Rošťák Oliver vyšla.  Později  byla 

oslovena, aby napsala další knihy, např. Kuba nechce 

číst, pro větší děti Neuvěřitelné září, Prázdniny za všech-

ny peníze, Borůvkové léto s Terezou.

Petra Braunová nám po svém vyprá-

vění o svých začátcích přečetla krát-

ké úryvky ze svých dvou knih Ztra-

ceni v čase a Neuvěřitelné září. Bylo 

moc příjemné ji poslouchat. Seděli 

jsme, ani jsme nemukali. 

Následovala kratičká beseda, při 

které jsme pokládali různé dotazy. 

Závěrem tohoto setkání následovala 

autogramiáda. 

Děkujeme paní Marii Davidové, že 

nám tuto hezkou besedu domluvila. 

Moc se nám všem líbila. 

     

 Tereza Dlouhá 

a Lucie Drbohlavová, 5. A

Třídění odpadů v naší škole

Od druhého pololetí školního roku 2007/2008 

třídíme v naší škole odpad. Na hale obou pavi-

lonů jsou malé barevné kontejnery na papír a 

plasty. Na plastové lahve máme lis. To, co se 

dále děje s naším odpadem, nám přišli vysvětlit 

pracovníci MěÚ Nová Včelnice a pracovnice fi r-

my AVE.  Tříděním odpadu šetříme naše životní 

prostředí.                                                  žáci 7. třídy

Kam po prázdninách
V letošním roce 2007/2008 odešlo z naší školy 23 žáků 9. 

třídy do škol a učebních oborů. Na střední školy odchází 17 

žáků. 2 žáci  budou pokračovat na učebním oboru s matu-

ritou a 4 žáci budou pokračovat na odborných učilištích. 

Na učební obory odchází i 2 žáci z 8. tříd. 1 žákyně z 5. třídy 

bude pokračovat na víceletém gymnasiu.

To, že více jak 80 % vycházejících žáků bude studovat na 

středních školách ukončených maturitou, svědčí o velmi 

dobré úrovni vzdělávání na naší škole.

Přejeme všem vycházejícím žákům mnoho úspěchů v dal-

ším studiu a mnoho dobrých vzpomínek na léta strávené 

na naší základní škole.      Mgr. Oldřich Šívr, výchovný poradce

Na jaře jsou pro základní školy každý rok 

vyvrcholením sportování 2 soutěže - Atle-

tický čtyřboj a Pohár rozhlasu. V letošním 

roce byla naše škola výjimečně úspěšná. 

V okresním kole čtyřboje se nám i za 

mimořádně nepříznivého počasí velice 

dařilo. Ml. žákyně skončily na 3. místě, veli-

ce příjemné bylo vítězství starších žákyň a 

jejich postup do krajského kola. 

V Táboře bojovala děvčata ze všech sil a v 

závěru stála na nejvyšším stupni. Po mno-

ha letech vybojovala postup do republi-

kového fi nále, které se koná v Teplicích 20. 

- 21. 6. 2008 !!! 

A to jsme teprve v polovině řady úspě-

chů. Okresní kolo Poháru rozhlasu se 

konalo v Nové Včelnici, zde soutěží kaž-

dá dívka ve své disciplíně, proto si dívky 

znovu věřily. A právem – mladší opět 3. 

místo, starší opět vítězství – a postup do 

Českých Budějovic. 12. 6. 2008 si děvčata 

počínala suverénně, od 1. disciplíny vedla 

a do vedení již nikoho jiného nepustila. 

Naše škola má tedy nejlepší družstvo na 

jihu Čech. 

A kdopak jsou ty šikulky? 

Monika Brusová, Aneta Blechová, Lucie 

Jánová, Petra Němečková, Žaneta Plavco-

vá a v Poháru rozhlasu do družstva patřily 

dále Eva Šmídová, Marie Brusová, Anna 

Nováková a  Liliana Frühaufová.

Nezbývá než děvčatům pogratulovat, 

poděkovat za vzornou reprezentaci školy a popřát 

mnoho dalších sportovních úspěchů.           

Dagmar Cyprová, učitelka Tv

Naše sportovní 

úspěchy
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Fotoreportáž - dětský den se SRPŠ Těšíme se na prázdniny
Všechny činnosti v mateřské škole se chýlí ke konci. 

Seznámili jsme se se všemi týdenními tématy, které 

jsme měli naplánovány na celý rok. Začal červen, poča-

sí nám přeje, a tak můžeme velkou část dne přenést na 

zahradu. Hned, jak se děti sejdou, odcházíme ven cvičit, 

a pak svačíme pod pergolou. Děti samy navozují hru na 

témata se kterými se seznámily. Jedním z posledních 

byla naše cesta po světě. Postavili jsme si loď  - Noemo-

vu archu - a jeli jsme za doprovodu písniček po celém 

světě. Navštívili jsme indiány, eskymáky, Afriku a její 

obyvatele i zvířata. Chlapci tuto hru prožili jako piráti, 

ale zároveň poznávali, jak je svět pestrý a různorodý. 

Velké, předškolní děti dokonce dokázaly vyrobit glóbus 

a tvary světadílů.

Také Den dětí pro nás byl plný zážitků. Vyzdobená 

zahrada vítala děti od ranních hodin. Navštívila nás 

také děvčata a chlapci ze základní školy. Rozdělili jsme 

se do skupin, aby nám pomohli při tolika činnostech. 

Upekli jsme si společně vuřty, shazovali kuželky, hráli 

hry s barevnými terči, chytali ryby na magnety, malo-

vali na tabuli i chodníky, hráli jsme si v písku a na prů-

lezkách, jezdili slalom mezi kostkami na koloběžkách a 

kolech, kouleli míčky v pestrobarevném padáku a  pro-

lézali strachovým pytlem. Paní učitelky dětem zahrály 

Pohádku o řepě.

Nejvíc děti nadchl pohled na MŠ z výšky, který nám 

umožnil pan Valášek. Za přísného dozoru nás postup-

ně vyvezla plošina do výšek, sledovali jsme se zájmem 

celé okolí. S nanukem jsme si dopřáli pocit, že jsme na 

opravdové pouti. Při našich hrách jsme využili všechno 

zahradní vybavení a samozřejmě i domek, který stojí v 

přední části zahrady s novou střechou. Za tu bychom 

chtěli poděkovat panu Opelkovi, který ji pro děti udělal 

se svými kolegy v nedávných dnech. Práce i materiál 

pro nás byly sponzorským darem, za který děkujeme.

Zážitky se v posledním měsíci jen hrnuly. Byli jsme na 

výletě za zvířátky v Hluboké nad Vltavou. Počasí nám 

přálo a prostředí bylo prostě úžasné. Jsou zde zvířata 

volně žijící v české přírodě. Fotky z obou těchto zážitků 

jsme nabídli rodinám, aby s námi mohly zažít tyto pěk-

né dny. Drobná připomenutí najdete v těchto dnech i 

na internetových stránkách.

Hned na to do MŠ přijelo divadlo, a to bylo v tomto 

školním roce již poosmé. Tentokrát to byla pohádka 

Princezna na hrášku. Děti ze třídy předškolních dětí si 

společně s p. učitelkami připravily pro rodiče závěrečné 

rozloučení, kde mohly ukázat alespoň část z toho, co 

se v mateřské škole naučily. Na památku měly i tablo 

vystavené na sídlišti.

Nám všem mohou být odměnou dětské rozzářené oči 

ze všech těchto zážitků. Spokojené děti, které odcházejí 

na prázdniny a některé z nich již do základní školy. Za 

celoroční pestrou práci s nimi patří poděkování učitel-

kám mateřské školy a všem jejím zaměstnancům.

V pátek 20. června 2008 proběh-

lo již 3. setkání novovčelnických 

a kamenických dětí z městských 

knihoven obou měst. Naše 

kamenické kamarády jsme příví-

tali na vlakovém nádraží.
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Kam sahají počátky místní Tělovýchovné 

jednoty v Nové Včelnici?

To přiznám přesně nevím, ale rozvoj přineslo 

otevření nové školy a jména jako pan Pavlovský 

a Jelínek. Takže otázka možná spíš pro kroniká-

ře. Pěkně nám to začíná, první otázka a já nevím, 

snad se čtenář něco dozví.

Kdo je ve vedení TJ?

Vedení TJ tvoří skupina lidí. Vlastně každý z 11 lidí 

je ve výkonném výboru za jeden fungující oddíl. 

Současným předsedou jsem já, ale léta tuto 

funkci vykonával pan Josef Jelínek, který byl vel-

kým „tahounem“. O finance se nám velmi dobře 

stará Boďa Strachota, no a tady jsou zástupci jed-

notlivých oddílů – fotbal Luboš Cypra, hokejbal 

Jakub Štěpán, atletika Karel Mileret, hokej Karel 

Šergl, gymnastika Franta Kolář, volejbal Petr Neu-

gebauer, tenis Oskar Plavec, stolní tenis Roman 

Kadlec, kuželky Honza Šebera, tělesně postižené 

zastupuje Olda Doležal, no a u rekreačního spor-

tu Pavlína Nebeská a Eva Berounská, tady máme 

výjimku, máme zde zástupkyně dvě s jedním hla-

sem poradním. 

Jak často se scházíte a co na těchto schůz-

kách řešíte?

Jednání jsou nepravidelná, ale většinou se sejde-

me tak 4x, 5x do roka nebo dle potřeby. Kromě 

jiného se domlouváme vždy v září na rozdělení 

hodin v tělocvičně .

Kolik má tělovýchovná jednota oddílů a jak 

to vlastně v TJ funguje?

Jak jsem zmiňoval, je zde 11 oddílů. Mezi nej-

mladší patří od letošního roku opět po čase lední 

hokej, který obnovil své členství pod TJ. Každý 

oddíl má 1 svého zástupce a samozřejmě těch-

to 11 lidí odpovídá za veškeré dění v TJ, za své 

rozhodování se pak jednou za rok (v březnu či 

dubnu) zodpovídá na valné hromadě .

Máte dostatek mládeže?

To je věc asi dost relativní. Třeba vy máte v aero-

biku přetlak, dobře na tom je i fotbal a atletika. 

Ostatní oddíly pak víceméně paběrkují a spíše 

než o týmy se jedná o jednotlivce. Ale je to všeo-

becný trend dnešní doby. 

Oddychne si někdy sportovní areál od vašich 

sportovců?

To si nemyslím. A je to dobře. Navíc když už je 

někdy „mrtvo“, tak tady u nás sportoviště využí-

vají hosté z Athény. 

Koho byste nazval „sportovní osobností“ v 

Nové Včelnici a proč?

Ta odpověď je na snadě. S úctou ke všem spor-

tovcům, funkcionářům a jejich výkonům nejde 

odpovědět jinak než pan Jelínek. To je ikona 

sportu ve Včelnici. Sám by člověk dokázal jen 

málo, ale on se opravdu zapsal hodně tučným 

písmem. 

S jakými problémy se potýká novovčelnický 

sport?

Vždycky nějaké jsou, ale vzhledem k postoji naše-

ho města k TJ se nám daří asi dobře. Peněz nebu-

de nikdy dost, ale stěžovat si nemůžeme. A jinak 

stejně jako všude chybí ochotní lidé pracující s 

mládeží, ale opravdu si není třeba stěžovat.

Co byste našim čtenářům ještě sdělil, na co 

jsme se nezeptaly?

Tak mne napadlo, že je třeba taky napsat inter-

netové stránky – www.tjnovavcelnice.cz. Někte-

ré oddíly tam mají zajímavé věci kolem své čin-

nosti. A samozřejmě pak pozvat ty, co možnosti 

novovčelnického areálu dosud nevyužívají, ať na 

tom něco změní… Myslím, že u nás vládne velká 

vstřícnost a je spoustu možností jak se třeba jen 

rekreačně zapojit.

Děkujeme 

Nebeská, Davidová

Tělovýchovná jednota
Dalším fungujícím spolkem v Nové Včelnici je Tělovýchovná jednota. O činnosti TJ nám něco málo řekl její současný 

předseda Jakub Štěpán.

Kronika Augustina Dvořáka - 1932

Autodopravce F. Šebera 

téměř pravidelně v sobotu, v 

neděli a v pondělí přepravo-

val četné návštěvníky, hodně 

z kruhů dělnických, do Jindřichova Hradce 

na zvukový fi lm, čímž ovšem značně trpěla 

návštěva zdejšího sokolského biografu.

Okrašlovací spolek vysázel na náměstí řadu 

hlohových stromků od kostela k zámku  a 

v ulici Komenského od parku před školou 

k ohybu Husovy třídy. Rovněž zasázel stromy pod strání 

u okresní silnice ke Včelnici. 

Dlouhý spor ve věci veřejné cesty se sousedy Kučerou 

a Sosnou v Brabci byl ukončen dohodou, že Kučera 

postoupí část pozemků k veřejné cestě a stížnost k Nej-

vyššímu správnímu soudu byla zadržena.

Na popud člena obecního zastupitelstva J. Hrůzy byla 

obcí podána stížnost do přídělu lesů Ing. Fr. Houserovi, 

ovšem bez výsledku, protože bylo pozdě.

Obecní knihovna byla ze Sokolovny přestěhována do 

zasedací síně v radnici.

Od prvního července vypověděla fa S. Heller a syn 

nájem bytu v obecním domku v Nádražní ulici.

Městská rada 30. srpna se usnesla na úředním názvu 

obce ,,Včelnice – Nový Etynk“.

Obkládání kašny v Husově třídě prkenným bedněním 

na zimní dobu bylo zrušeno a kašna byla obepjatá 

sešroubovaným železným rámem.

Léto s krásným počasím, s málo dešti, dlouho bohatou 

úrodou polních plodin, lesních plodů hub a v zahra-

dách množstvím ovoce všeho druhu. Žně byly poho-

dlné, zrna i slámy a píce bylo bohatě. Ovoce, zvláště 

jablka, byla napadena houbou zv. manilie a již na stro-

mech hnila. Prodáváno bylo po 1-1,50 Kč za kilogram. 

Bramborů a zelí hojně se urodilo. 1q brambor byl za 10-, 

15-, a 20 Kč, 1q zelí hlávkového stál v obchodech 25,- Kč, 

pěstitelé z Veselska prodávali jen po 10,- Kč, a protože 

nebylo poptávky, dávali nakonec 1q za 5,- Kč.

Ač bylo všeho dost, ceny životních potřeb příliš nekles-

ly: mouka ze 3,20 Kč na 3 Kč, chléb z 1,80 na 1,50 Kč, 

maso hovězí jen krátký čas mělo pokles z 10 Kč na 8 Kč 

za 1 kg. Hojně se kupovalo koňské maso a uzenina, jejíž 

prodej v domě Vaňkově měl dvakráte v týdnu koňský 

řezník Prášek z J. Hradce, jenž dával 1 kg masa a salámu 

po 6 Kč. Látky, zejména bavlněné hodně zlevnily.

Obyvatelstvo všech vrstev se zúčastnilo 100. výročí 

narozenin zakladatele Sokolství a průkopníka národní 

svobody Miroslava Tyrše, kterou za účasti obce a úřadů, 

hasičstva a spolků uspořádala sokolská jednota  dne 

16. září večer s lampiónovým  průvodem a hudbou od 

Sokolovny na ,,Vršky“, kde při vzplanutí Tyršova ohně 

zapěl pěvecký sbor píseň ,,Sláva Tobě“a učitel E. Palata 

přednášel o významu díla Tyršova pro český národ.

Státní svátek 28. října byl oslaven školami za hojné 

účasti obecenstva. Průvod školních dětí s hudbou od 

Štefánikova pomníku k pomníku ,,Obětem války“ byl 

radostnou manifestací pro svobodu republiky a žákov-

ské projevy u pomníku byly pietním aktem uctěním 

památky padlých bojovníků za svobodu národa. Večer 

byl v hostinci J. Kejsta koncert Hudebního spolku.

Obec zaplatila 10 000 Kč příspěvek Družstvu pro roz-

vod elektrické energie v Karlově.

Příznivý podzim umožnil pohodlnou sklizeň podzim-

ních plodin a setbu ozimního obilí a zásobení palivem 

pro příští zimu, která se hlásila k vládě začátkem listopa-

du mírnými mrazy a mlhami.

Bilance roku 1932 vyznačuje se celkem oslabením 

hospodářské síly obce, poměrným poklesem výroby 

řemeslné i tovární a do jisté míry i stagnací obchodního 

podnikání. Hospodářská krize světová zasáhla do života 

produkce zemědělské a měla citelné důsledky i ve vrst-

vách gážistických, jež se projevily snížením jejich platů 

koncem tohoto roku.

1933

Nový rok se začal krásným zimním jasným počasím. 

Sníh byl utuhlý, pro saně a lyžování velmi dobrý, led na 

rybnících dobře způsobilý k bruslení. Zimní sporty i u 

nás se hojně pěstovaly, na ledě se hrál “hockey.“ Zima 

byla velmi příjemná, nebylo vánic, ani příliš tuhých 

mrazů. Poněvadž bylo dost slunečno, tvořila se z par 

vodních jinovatka, která stromoví obalovala silnými 

vrstvami a měnila celý kraj v pohádku jedinečné krásy. 

Jinovatka na lesních kulturách způsobila někde značné 

škody. Celý leden byl pěkný, počátkem února nastala 

obleva a pokles zimních sportů. V polovině února zase 

nastaly mrazy až –19°C, které ke konci února pomalu 

slábly. Poměry hospodářské se nelepšily a nebylo nadě-

je, že by s blížícím se jarem nastala doba klidné a hoj-

né práce a stálého výdělku. Bylo znát v masopustních 

zábavách úbytek návštěvníků, ne však se (ze) řad továr-

ního dělnictva, které přece bylo citelně postiženo třeba 

dočasnou, též hojnou výlukou z práce. 
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FOTBAL

„Áčko“

22. kolo Met. Tábor - Nová Včelnice 0:3 (Bednář 2, Lukš) 

23. kolo Nová Včelnice - Lomnice 2:0 (Bednář, Mareš)

24. kolo Kunžak - Nová Včelnice 0:6 (Bednář 3, Hulík, 

Mareš, Blažek)

25. kolo Nová Včelnice – Tučapy 2:4 (Mareš 2)

26. kolo Větrovy - Nová Včelnice 7:1 (Cypra T.)

„Béčko“

18. kolo St. Hobzí -  Včelnice B 2:2 (Blažek 2)

19. kolo Včelnice B – Strmilov 10:2 (Mareš 4, Kučera 2, 

Mišura, Hornát, T. Pivko, J. Zikmund)

20. kolo Horní Pěna B - Včelnice B 2:7 (Mišura 4, Vašíček 

2, Hornát)

21. kolo Včelnice B – Buk 3:1 (Jacek, Blažek, Hornát)

22. kolo Třebětice B - Včelnice B 3:0

mladší žáci

14. kolo Včelnice – Stará Hlína 13:0 (Novotný 4, Parobek 

4, Jaroš 2, Hornát M. 2, Brus)

15. kolo Břilice dívky – Včelnice 2:7 (Studený 4, Hornát 

V. 2, Novotný)

starší přípravka

19. kolo Včelnice – Kunžak 2:3 (Jaroš 2)

20. kolo Strmilov – Včelnice 2:6 (Hornát M. 3, Jaroš 2, 

Brus)

mladší přípravka

16. kolo Třeboň B – Včelnice 2:0

17. kolo Včelnice – Majdalena 3:3 (Váš 2, Košťál)

18. kolo Třeboň A – Včelnice 8:2

19. kolo Včelnice – Suchdol 0:10

20. kolo Břilice B – Včelnice 2:1 (Šlapanský)

AEROBIC

výsledky 1. ročníku 

závodu v dětském 

aerobiku, konaného 

dne 3. 6. 2008 v Nové 

Včelnici,

1. kategorie

1. Natálka Potocká

2. Zuzana Berounská

3. Nikola Tůmová

2. kategorie

1. Nikola Hrubcová

2. Anna Šímová

3. Veronika Bočková

3. kategorie

1. Eva Hřebíková

2. Zuzana Tůmová

3. Kateřina Kršková

4. kategorie

1. Adéla Plavcová

2. Zuzana Svobodová

3. Iveta Rottová

5. kategorie

1. Andrea Šárková

2. Markéta Berešová

3. Linda Valášková

1. kategorie 2. kategorie

3. kategorie 4. kategorie 5. kategorie

23. ročník Poháru Vajgaru 17. 5. 2008

starší žákyně

8. Šímová Anna 48,200

9. Hrubcová Nikola 48,180

11. Hrubcová Aneta 45,750

žákyně B

13. Pfaurová Eliška 27,620

15. Petrů Adéla 26,800

juniorky B

5. Blechová Aneta 34,930

7. Šprinclová Kateřina 29,400

Závod přípravek ve sportovní gymnastice 

7. 6. 2008 Jindřichův Hradec

ročník 2001

5. Nikola Tůmová 44,7

6. Radka Tyšerová 42,8

ročník 2002

3. Adina Sivoková 43,4

11. Johana Šímová 34,65

GYMNASTIKA

Veteráni vytrvalostních běhů stále úspěšní

11. 5. 2008 Marathón Praha P.I.M. 42,195 m

kat. 50 let – 5. místo Vláďa Pechek

kat. 40 let – s úspěchem proběhl svůj první marathón, 

za podpory celé rodiny, fotbalista Petr Berounský

6. 6. 2008 silniční běh Dačice, 14 km

kat. junioři – 1. Tomáš Pechek

kat. 50 let – 2. Vláďa Pechek

kat. 60 let – 6. Jan Škrleta

13. 6. 2008 terénní běh Opatov, 8,8 km

kat. 50 let – 1. Vláďa Pechek

kat. 60 let – 7. Jan Škrleta

17. 6. 2008 silniční běh Třeboň, 4500 m 

kat. 60 let – 1. Pavel Pochobradský

VYTRVALOSTNÍ BĚH

Na  Jihočeském  KP atletického dorostu (do 17 let) se 

blýskly pěknými výkony závodnice našeho oddílu atle-

tiky. Ač věkem velmi mladé (budou v této kategorii ještě 

alespoň rok nebo dva), všechny bez výjimky dosáhly na  

medailové pozice.

Dva přebornické tituly si přivezla  Monika Brusová (400m  

61,46 , 300m př. 47,08) navíc stříbro za čas 15,09 na 100m 

překážek (pátý letošní čas z celé ČR).

Stejně úspěšná byla  Jana  Řežábková (1.místo v kouli 

11,73  a disku  26,49) navíc druhá v hodu oštěpem  32,50 

m. Titul  patří i Haně Houdkové – vítězce v hodu kladi-

vem  - 29,79 m.

Dvě stříbrné medaile  vlastní  Radka  Juřičková (300 m 

přek. a 800m), jednu pak se zraněním laborující Lucie 

Krištanová  (400m). Petra  Šoterová si přivezla  bronzovou 

medaili za třetí místo v hodu kladivem, stejnou hodno-

tu má i medaile štafety  4 x 100m  52,75 sek. (Juřičková, 

Tlachnová, Brusová, Krištanová). Ke kladům patří i ostat-

ní výkony, především osobní rekord Nikoly Tlachnové 

v dálce 485 cm. Jarní část sezóny pro dorost a juniory 

vyvrcholila  Mistrovstvím ČR v Praze na Slávii.

Tam se svými výkony kvalifi kovaly:  Martina Drábiková, 

Monika Brusová, Lucie Krištanová a Radka Juřičková.

Výsledky až po uzávěrce tohoto čísla.

ATLETIKA

Úspěšné dorostenky Mladší žactvo 

na Jihočeském KP atletů

Každý, kdo zavítal 7. 6. na Sokolský ostrov v Českých 

Budějovicích  na novou tartanovou osmidráhu, kde se 

konal Jihočeský KP mladšího žactva, nemohl přehléd-

nout úspěšné vystoupení početné skupinky nejmladší 

novovčelnické atletické generace.

Dvanáctiletí  „borci“ a  „borkyně“, které v našem oddíle 

připravuje několik trenérů z řad rodičů a starších závod-

níků pod vedením Vaška Jelínka a Jany Vaňkové, se 

prezentovali v silné konkurenci velmi kvalitními výkony, 

několika osobními rekordy a ziskem osmnácti medailí.

Dva přebornické tituly zdobí od tohoto data  Jakuba 

Krause (300m  47,86  a dálka  452), Pavla Vodičková je 

nejrychlejší sprintérkou  (60m  8,58) a titul přivezla i dívčí 

štafeta  4 x 60m   33,98 (Laštovková, Němcová, Vodičko-

vá, Štrynková).

Sedm stříbrných medailí za druhá místa :

Lukáš Anděra  300m, Marek Kolář  koule, Jan Strouhal  

60m přek., Katka Jelínková  koule, Veronika Laštovková  

60 m přek., Pavla Vodičková  150m, a štafeta chlapců  4 

x 60m (Koros, Kraus, Anděra,  P. Frűhbauer)

Bronzové medaile za třetí místa přivezli :

Anežka Štrynková  výška  (135), Jan Kučera  dálka (441), 
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Radek Studený  koule, Jakub Zabilka  1500m, Lukáš 

Anděra  800m, Jan Strouhal 300m, a štafeta chlapců 4 x 

60m ve složení    Strouhal, Lašák, Zabilka, P.Kraus.

Když k úspěchům připočteme vybojovaný postup  

družstev chlapců i dívek  ze skupiny do podzimního 

fi nále  KP družstev  lze konstatovat, že novovčelnická 

atletika má zase mladou zálohu  a  hned tak se neztratí. 

Gratulujeme a přejeme  pěkné sportovní prázdniny !! 

- ek - 

!!!!!! MISTŘI, MISTŘI, MISTŘI.....!!!!!!

A jak to vlastně letos bylo? Ten cíl nezněl nijak skrom-

ně, ale vzhledem k postavení v minulé sezóně ani 

jinak znít nemohl. Byla by to trochu ostuda nehrát 

úspěšně fi nále. Ta základní část byla někdy až ubíjející 

a pro nás fl ustrující. Byli jsme schopni se pohádat v 

těch nejjednodušších zápasech, právě pro tu ode-

vzdanost a neúčelnost zápasu. Některé jsme svou 

nechutí vlastně nezvládli vůbec (Suchdol, Vltava). 

A tak trochu jsme nevěděli, jestli se po roce budeme 

schopni správně nahecovat. Ale jo pomalu, ale rozjeli 

jsme se. Důležitý byl pro nás výprask v Písku, kdy jsme 

si hned za Pískem na odpočívadle sedli a vyříkali si co 

bylo potřeba. Pak to bylo dle našich představ. Škoda 

té baráže, ale po čase vlastně vidíme, že zaplať za to, 

že jsme nikam nejeli. V play-off  musím fakt pochválit 

všechny za jejich přístup. Mne moc mrzelo, že jsem 

si pinknout nemohl, ale věřím, že i můj řev a někdy 

pitomé poznámky přispěly k triumfu. Přesto musím 

napsat některá jména, která čněla nad své standardy 

- ne nad ostatní, Jirka Schovanec, neuvěřitelně pocti-

vá mrkev (Jarda Kulik), bek Venca Landkammer a Jirka 

Ženíšek - tyhle 4 jsem lépe hrát neviděl. Jak píšu ne 

lépe než ostatní , ale mnohonásobně lépe než jsme 

čekali. A na závěr ten recept proč jsme to tam dotáhli. 

To musíte mít v manšaftu Chuldu (Jirku Kupků), ten 

trenér přišel mezi nás, když jsme potřebovali nejvíc 

- 3. zápas s Pískem. Přišel, byl viděn a dostal 1 gól za 

3 zápasy. Takhle se to má trénovat. Chuldo díky tedy 

TOBĚ. Věřím, že další sezóna začne pro nás úspěšně 

- tím by bylo posílení kádru, a my na tom výrazně 

pracujeme a 1 jméno je už teď snad hotový. No Jižní 

Čechy těšte se, my budeme připravený na obhajobu. 

Jakub Štěpán

HOKEJBAL

foto: František Fical

VOLEJBAL

konečná tabulka OP mužů v sezoně 2007/2008

1. N. Včelnice 18 17 1 52 : 11 35

2. FRUKO JH 18 13 5 46 : 19 31

3. Kardašova Řečice 18 11 7 40 : 29 29

4. Slovan JH 18 9 9 36 : 30 27

5. Dačice 18 8 10 32 : 40 26

6. České Velenice 18 8 10 29 : 37 26

7. AC SKP JH 18 8 10 29 : 42 26

8. Strmilov 18 7 11 28 : 38 25

9. TEXI Dačice 18 5 13 24 : 43 23

10. SWIETELSKY 18 4 14 22 : 49 22

Volejbalisti Nové Včelnice – vítězové OP 2007/2008

Radek Dvořák, Vlasta Dvořák a Jakub Říha – „mládí“ 

novovčelnického volejbalu.                                                               m.s.

V sedě zleva: Pavel, Negy, Alda, Vlasta, Jakub, Radek, v kleče 

zleva: Ivan, Martin, Ota, Marek, Klaban, stojící řada: Honza. 

Na poslední společné fotce chybí „hráči“, kteří určitě chtějí 

být také jmenováni: Jirka Šebera, Olda Dytrich, Jirka a Mari-

an Hřebíčkovi, Petr Zedníček, a také naši „turnajoví spolu-

hráči“ Radek Prokýšek, Tomáš Pospíšil.
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Lankasterka
Jak člověk nabývá životních zkušeností, zjišťuje, že to 

není vždy snadné a bezbolestné. To se nevyhnulo ani 

mně, a tak jsem si také na jednu takovou zkušenost 

vzpomněl. Ale dovolte mi ještě pár slov předem.

Ačkoliv jsem se narodil v minulém století v tehdejším 

brandýském okrese, cítím se přesto Jihočechem. Moje 

maminka, narozená v Chab rovicích u Tábora a tatínkův 

prapraděd od Třeboně, mi snad dávají právo považovat 

tamější kraj za svůj pradomov. Ostatně, ještě dnes tam 

žije mnoho Topků ve Veselí nad Lužnicí, v Horusicích i 

dalším širším okolí. Jenom je mi záhadou, jak naše kos-

telecká větev přišla k tomu háčku nad T!

Jen jedna z mých tet, Lojzinka, zůstala svému kraji věr-

ná. Žila se svým manželem Petrem Jakešem, hajným, 

v Novém Etynku (dnešní Nové Včelnici) u Jindřichova 

Hradce. Jezdívali jsme k nim občas s rodiči a bratrem 

vždy na několik dní. Tam byl pro nás, kluky, ráj. V obůrce 

u školy bylo pár kusů srnčí, strýc měl dva hodné hafany, 

na dvoře plno drůbeže, v chlívku koza a čuník, v „kvel-

bu“ almárka s kompoty, medem, smetanou, sušenými 

švestkami, ořechy a jinými laskominami, jejichž báječ-

nou vůni si dodnes umím v duchu vybavit. Nejvíce však 

pro mne znamenaly stěny s parůžky a parohy, vycpa-

nou kunou a sojkou, ale hlavně stará perkusní předovka 

visící na levé straně starého krbu, a lankasterka na pravé. 

Ty mne nejvíce lákaly.

Při jedné z takových návštěv, bylo mi tehdy asi deset, 

jsem se odvážil poprosit o dovolení prohlédnout si je z 

blízka. Strejda mi je podal a já se poprvé dotkl chladné 

a překvapivě těžké předovky a trochu lehčí brokovnice. 

Pak mi ukázal, jak se nabíjí, jak míří a vystřelí. Všechno, 

samozřejmě „nasucho“. Nemohl jsem se od těch fl int, 

kterým se tam nikdy neříkalo pušky, dlouho odtrhnout. 

Když pak už zase visely na svých místech, chodil jsem se 

na ně alespoň toužebně dívat. 

Jednou, bylo to den před naším odjezdem domů, mi 

ráno strýček nabídl, abych s ním šel do sousední vsi na 

pilu, kde měl nějaké úřední řízení. Nadšeně jsem to při-

jal a s dovolením rodičů jsme všichni tři, strejda Petr s 

lankasterkou na rameni, jezevčík Luki a já (bráška Jiří byl 

ještě malý), vykročili k lesu. 

Cesta to byla skoro hodinová, nádherným borovým 

a smíšeným lesem, kolem dvou rybníků s kačenami, 

lyskami a volavkami. Po cestě jsem se pásl na sladkých 

malinách a ostružinách a dokonce nalezl čtyři krásné 

hřiby kováře, které jsem v našem újezdském lese nikdy 

nepoznal.

Na pilu jsme došli v půl desáté a když její majitel, pan 

Lustig slyšel, že jsem takové zařízení ještě nikdy neviděl, 

svěřil mne svému patnáctiletému synovi, aby mi celý 

provoz ukázal. Žasl jsem, jak chlapi nakládají dříví na 

kolejové vozíky a vozí je ke katru, který ty tlusté kme-

ny nenasytně požírá, jak tlustá roura nasává piliny a 

třísky a chrlí je venku na hromadu a jak jsou nařezaná 

prkna, trámy a hranoly skládány do úhledných hrání a 

prokládány laťkami, aby řádně proschly. A přitom všude 

kolem ta nádherná vůně dřeva! 

Exkurze ale brzy skončila, dostal jsem na cestu napít 

malinovky, strýc skleničku jalovcové, Luki kus nějaké 

uzenky a namířili jsme domů. Sluníčko už značně hřá-

lo, a tak jsem se těšil, jak vklouzneme pod velebnou 

a chladnou klenbu lesa. Asi po půl hodině, když jsme 

došli na takovou křižovatku dvou hospodárnic, posadil 

se strýc na dubový pařez, utřel si šátkem zpocené čelo 

a plácl mne po rameni.

„Luďku, nebál by ses vystřelit si z fl inty?“ 

Zatrnulo mi slastně v útrobách při takové představě, 

a tak jistě uznáte, že jsem na to nemohl říci nic jiného, 

než: „Vůbec ne, já už jsem střílel, strejdo, mockrát a 

umím to dobře. Na pouti vždycky donesu ze střelnice 

několik růžiček!“

„No, tohle je trochu jiná fl inta, ale neboj, zvládneš to!“

Vzal jsem zbraň do ruky, zalícil tak, jak jsem to uměl 

nejlíp, zamířil na dub za cestou a stiskl spoušť. Žádný 

výstřel se nekonal, pochopitelně nebyla nabitá. 

„No, tohle by ti šlo, ale budeš muset víc přitlačit pažbu 

do ramene, tvář k lícnici a teprve pak vystřelit. Podívej, 

takhle!“, předvedl mi strýc.

Nechal mne to ještě dvakrát zkusit, pak jednu hlaveň 

nabil a fl intu mi podal:

„Tumáš, zamiř támhle na ten pešunk (byla to hráz rybní-

ka) a nezapomeň, co jsem ti řek´!“ 

Postavil jsem se rozkročen a trochu zakloněn, abych 

vyrovnal váhu zbraně, zatnul zuby a natáhl kohoutek. 

Zamířil jsem kam mi strejda ukázal, na chvilku zadržel 

dech, a stiskl spoušť. Vyšla strašná rána a já na lopatkách 

viděl nad sebou zelené listoví dubu a strýce, jak mi bere 

z ruky fl intu. Pomohl mi na nohy, ale sotva jsem stál a 

držel se za tvář. Hrozně to bolelo.

“Je to dobrý,“ ohmatal mi strejda starostlivě tvář, „ukaž, 

otevři pusu! No, zuby máš všechny.“

Posadil mne na pařez a odešel ke strouze pod stavi-

dlem rybníka. Vrátil se s mokrým kapesníkem a vložil mi 

ho do ruky: „Na, když neumíš dbát na dobrý rady! A drž 

si to na tváři až domů, snad ti to splaskne.“

Držel jsem, ale nesplasklo. Naopak, oteklo víc a zčerve-

nalo. A co následovalo doma, to si pamatuji dodnes. 

Jak to, co musel vyslechnout strejda od tety (ten starej 

potrhlej blázen, nemá rozum a zmrzačil by dítě), tak i 

co můj táta od maminky za to, že dovolil abych šel se 

strejdou takovou dálku, zapomínajíc, že s tím souhlasila. 

Mně se naštěstí, jako zraněnému, žádných výtek nedo-

stalo.

Druhý den se bolest v rameni a na tváři „rozležela“ a 

já první polibek brokovnice zaplatil neschopností při 

tělocviku, a kosmetickou vadou v podobě hematomu, 

který zmizel teprve po dvou týdnech. Nu, hlavně, že to 

neodnesl žádný ze zubů. Nebyly už mléčné. Lesu zdar!

Luděk Ťopka, Praha

Magická viola Petra Přibyla IV. a Blue Eff ect
Oblíbený jindřichohradecký minifestival violisty Pet-

ra Přibyla otevírá již čtvrtou sezonu tradičně nočním 

koncertem při svíčkách tentokráte v zámeckém ron-

delu Státního hradu a zámku v Jindřichově Hradci. 

Petr Přibyl, Alžběta Vlčková a Pavel Matys zahrají zná-

mé skladby autorů Händela, Telemanna, Dittersdorfa 

či Maraise. U posluchačů velmi oblíbený noční kon-

cert se uskuteční 6. srpna 2008 v 21:00 hod. 

Druhý a závěrečný koncert minifestivalu se uskuteční 

11. srpna. 2008 v 20:00 pod širým nebem na třetím 

zámeckém nádvoří. Společně vystoupí Petr Přibyl, 

Radim Hladík se skupinou BLUE EFFECT a Lešek 

Semelka, zahrají klasické hity skupiny Blue Eff ect. Ten-

to koncert bude skutečnou lahůdkou a jak pořadate-

lé věří přiblíží celý minifestival široké veřejnosti. 

Předprodej vstupenek v pokladně Státního hradu a 

zámku Jindřichův Hradec.

Sledujte výlepové plochy a informace v tisku. Před-

prodej bude provázet řada soutěží o vstupenky. 

vlk
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Nová Včelnice

Kulturní přehled

  Nová Včelnice

Městská knihovna

10. července 2008 – Výlet na Hračkobraní do Kame-

nice nad Lipou

Celý červenec a srpen – výstava – „Cestujeme po 

Evropě – Monako“

Celý červenec a srpen – vědomostní test – „Cestuje-

me po Evropě – Monako“

Celý červenec a srpen – vědomostní test – „Česko čte 

Čapka – pohádka pátá“

Celý červenec a srpen – vědomostní test – „Soutěž 

na prázdniny“

Celý červenec a srpen – soutěž – „Čteme se lvem čte-

nářem“

Klubovna Sboru dobrovolných hasičů

Dne 1. července 2008 v 16.30 – beseda MUDr. Silvie Kra-

jíčkové na téma Interní a diabetické nemoci – klubovna 

hasičů – pořádá výbor SPCCH

  Kamenice nad Lipou

Kino Kamenice nad Lipou

Středa 2. července ve 20 hodin - Šarlotina pavučina

Středa 9. července ve 20 hodin - Kouzelná chůva Nanny 

McPhee

Sobota 12. července ve 20 hodin - Já a Ty a všichni ostatní

Středa 16. července ve 20 hodin - Alvin a Chipmunkové

Sobota 19. července ve 20 hodin - Jediná noc

Sobota 26. července ve 20 hodin - 4 měsíce, 3 týdny a 

2 dny

Středa 30. července ve 20 hodin - Za plotem

Sobota 2. srpna ve 20 hodin - Dech

Středa 6. srpna ve 20 hodin - Hvězdný prach

Sobota 9. srpna ve 20 hodin – Čas

Středa 13. srpna ve 20 hodin - Horton

Sobota 16. srpna  ve 20 hodin - Kurz negativního myš-

lení

Středa 27. srpna ve 20 hodin - Kronika rodu Spiderwicků

Sobota 30. srpna ve 20 hodin - Kuličky

Zámek

1. června - 30. září - Výstavy v rámci Hračkobraní

KOČKOHRÁTKY – výstava hraček z dílen výtvarníků 

Asociace Hračka při UVU ČR

NEJEN HRAČKY – práce studentů SUŠ Jihlava - Hele-

nín

HRAČKY ze sbírky Uměleckoprůmyslového musea v 

Praze

STAVEBNICE FIRMY WALACHIA s.r.o.

TEXTILNÍ HRAČKY – práce studentů Vyšší a Střední 

umělecké školy textilních řemesel v Praze

HISTORICKÉ HRAČKY – ze sbírky paní Milady Kollárové 

z Brna

KINETICKÉ HRAČKY SVATOPLUKA KRÁLE – ze sbírky 

Národního technického muzea v Praze

DŘEVĚNÉ HRAČKY  - z dílny Milana Nedělky z Velké 

Losenice

ŠAPITÓ – textilní hračky manželů  Mrňávkových z Raspe-

navy

  Jindřichův Hradec

1. Úterý 17.00, 20.00, 2. Středa 17.00, 20.00 - INDIANA  

JONES  A  KRÁLOVSTVÍ  KŘIŠŤÁLOVÉ  LEBKY

3. Čtvrtek 17.30, 20.00, 4. Pátek 17.30, 20.00 - SMUTEK  

PANÍ  ŠNAJDEROVÉ

5. Sobota 17.00, 20.00, 6. Neděle 17.00, 20.00 - OKO  

BERE

8. Úterý jen 19.00, 9. Středa jen 19.00 - ÚTĚK  DO  DIVO-

ČINY

10. Čtvrtek 17.30, 20.00, 11. Pátek jen 17.30 - PENELOPE

Blue Sky Film / USA, VB

11. Pátek jen 20.00, 12. Sobota jen 20.00, 13. Neděle   jen    

20.00 - VENKOVSKÝ  UČITEL

12. Sobota jen 17.30, 13. Neděle jen 17.30 - HORTON

15. Úterý jen 17.30, 16. Středa jen 17.30 - NEJKRÁSNĚJŠÍ  

HÁDANKA

15. Úterý jen 20.00, 16. Středa jen 20.00 - MEJDAN  V  

LAS  VEGAS

17. Čtvrtek 17.00, 20.00, 18. Pátek jen 20.00 - SEX  VE  

MĚSTĚ

18. Pátek jen 17.00, 19. Sobota 17.00, 20.00, 20. Neděle    

17.00, 20.00 - LETOPISY  NARNIE : PRINC  KASPIAN

22. Úterý 17.30, 20.00, 23. Středa 17.30, 20.00, 24. Čtvrtek 

17.30, 20.00 - SUPRHRDINA

25. Pátek 17.30, 20.00, 26. Sobota 17.30, 20.00, 27. Neděle 

17.30, 20.00 - FRANTIŠEK  JE  DĚVKAŘ

29. Úterý 17.30, 20.00 - PAŘÍŽI  MILUJI  TĚ

Přehled kulturních pořadů

Sobota   5. 7.   17.00 - vernisáž výstavy Jaroslava Havlíka 

FOTOGRAFIE  Z CEST  PO  ASII - Výstava potrvá do 19. 

října 2008, Muzeum - Kaple sv. Víta

Pátek 4. 7. 21.30, Sobota 5. 7. 21.30 - Vladislav Vančura

ROZMARNÉ  LĚTO - hrad a zámek, III. nádvoří

Otevři oči – Ladislav Svatoš
pokračování povídky
Později se vynořil nádherný bílý kůň. Z hlavy mu vyčníval 

dlouhý zlatý roh a jeho dlouhá hříva padala až k zemi.

Opatrně a váhavě natáhla ruku přímo na jednorožcovu 

hlavu. Jednorožec nepatrně odfrkl a  přiblížil se k Ellison. 

Opatrně a pomalu ho pohladila a nasedla na jeho hřbet, 

nikdy v životě necítila nic tak hebkého a příjemného. 

Schoulila svou hlavu na jeho hřbet a zavřela oči. Jedno-

rožec se rozeběhl a šílenou rychlostí mizel ve zvláštním 

lese, který se rozprostřel za několika stromy, jenž měly 

být hranicí kruhu. Hlavu měla úplně v oblacích, hebkost 

ji ukolébala k spánku. Probudila se asi po dvaceti minu-

tách, v hebkém mechu. Nad ní stál Petr a jeho přátelé, 

nevěřícně se usmívali. 

„Jak se cítíš?“ zeptal se váhavě Petr.

Ellison se usmála a opatrně vstala, rozhlédla se kolem 

sebe a viděla, že je zase zpátky v kruhu a hleděla na to 

nejúžasnější stvoření na světě. Jednorožec v klidu pil 

z křišťálové studánky a nebyl vůbec neklidný z jejich 

přítomnosti. Ellison se na něj usmála a jednorožec se 

náhle zvedl a zmizel v lese. „To snad není ani možné, to 

ta voda? Ta voda mi dodala důvěru v tento svět?“ Petr 

přikývnul.

Silně objala Petra a zasnila se jaké by to bylo, kdyby tam 

teď stáli jejich rodiče. 

„Ell….otoč se…“ cítila jak se Petr odtrhl a utíkal pryč. 

Ellison se otočila a spatřila známé tváře, svého otce ve 

svém kvádru a matku v krásných žlutých šatech. Roze-

běhla se směrem k oběma rodičům a skočila jim kolem 

krku. Držela je tak pevně, že jim málem došel dech.

„Tohle je snad sen?“ vykřikla šťastným hlasem Ellison.

Z ničeho nic ucítila palčivou bolest, otočila se a pocítila 

svého otce jak ji štípnul do zad. 

„Tohle není sen…“ a šíleně se začal smát…

O TÝDEN POZDĚJI

Rodina Greenových byla zase šťastně pohromadě, 

nikdo z lidí nikdy nepochopil co se stalo. Vyzvedli si obě 

své děti ze sirotčince a odvezli je hodně daleko, nejspíš 

až někam k prosluněným plážím. Doktor musel konsta-

tovat, že je Ellison naprosto zdravá a nevěřícně kroutil 

hlavou, zavřel i svou živnost, protože nemohl vydýchat, 

že on nejlepší lékař v zemi nevyřešil takovou záhadu. Co 

se týče Toma a Jeff a, měli se víc jak dobře, protože si je 

manželé Greenovi adoptovali a odvezli sebou.

Šťastné konce existují a nemusí to být ani pohádka, kou-

zelný svět je všude kolem nás. Stačí jenom otevřít oči 

pořádně dokořán a věřit.

KONEC

Řádková inzerce
• Prodám zahradu v zahrádkářské kolonii „škodovina“. 

Cena dohodou. Tel.: 776 327 767.

• Prodám družstevní byt 3 + 1 s lodžií v Nové Včelnici. 

Volný k 1. 12. 2008. Tel. 723 970 191

• Prodám zachovalé dívčí kolo pro věk 6-12 let. Tel. 606 

601 701.

Poděkování
Děkuji touto cestou panu starostovi J. Hřebíkovi, 

hasičům, O. Krškovi a J. Tomanovi, Svazu invalidních 

důchodců, pí. Podlipné a Týmové za blahopřání ke 

kulatým narozeninám.                                       Jan Augusta

Dne 23. 6. 2008 oslaví 85. narozeniny paní Anna 

Míchalová z Dívčích Kop. Vše nejlepší, hodně zdra-

ví, spokojenosti v novém bydlení přejí dcery Alena, 

Liba, Věra a syn Jan s rodinami.
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Magna Cartech v Českých Velenicích je součástí nadnárodního koncernu 

Magna International Inc, který je jedním z největších dodavatelů dílů pro 

automobilový průmysl celosvětově.

Magna Cartech, dodavatel a výrobce kovových dílů – výlisků a svařenců 

pro automobilový průmysl, hledá pracovníky na pozice

nástrojař, zámečník 

POŽADUJEME:

• SOU strojního zaměření

NABÍZÍME:

• Perspektivní a dlouhodobou práci v expandující a ekonomicky silné 

 společnosti

• Velmi dobré mzdové ohodnocení, výkonnostní prémie, 2x ročně bonus,  

 týden dovolené navíc

• Možnost dalšího vzdělávání a profesního růstu

• Příspěvky na dojíždění, na ubytování.

Přijďte se k nám podívat!

Telefon 384 753 279, 384 753 235, e-mail: ivos.bazal@magnacartech.com

Magna Cartech, spol. s r. o., Hospodářský park 600,

378 10 České Velenice

Prodejna POTRAVIN
Na Hliněnce 479, Nová Včelnice

Těšíme se na Vaši navštěvu!             FLOP JE VAŠE JISTOTA!

PRODEJNÍ DOBA:
Po-Pa: 6.30 - 18.00, So: 7.00 - 12.00

NEDĚLNÍ PRODEJ:
8.00 - 11.00

Možnost placení stravenkami nebo platební kartou.

Český salám 1kg ................................................ 49,-

Polský točený salám 1kg .............................69.90

Libový párek 1kg super cena!! ................39.90

Sedlácký salám 1kg.......................................... 69,-

Poličan 1kg.................................................... 129.90

Kuřecí stehna 500kg .....................................27.90

Niva 1kg ......................................................... 149.90

Tvaroh kostka 250g.......................................14.90

Sýr plátky 30% 100g .....................................13.90

Stolní máslo 250g ..........................................21,90

České buchty 360g .......................................24.90

Velkopopovický kozel sv.výč. 0.5l .............. 7,90

Tang různé příchutě 30g ............................... 9,90

Bramborové knedlíky 400g........................17,90

Nescafe classic 100g .....................................59.90

Sardinky v oleji 125g ....................................10,90

Džem jahody výběrový 250g ....................18.90

ZŠ Lesní jahody 40g ......................................11,90

Margot 100g ....................................................10,90

Bon pari želé 90g ............................................. 9,90

Tatranky lískooříškové 40g ........................... 3,90

Kolonáda oríškočokoládová 140g ...........14,90

Relax multivitamín,pom. 2l ........................19,90

Chappi granule 10kg ................................. 255,90

V letákové akci od 23. 6. do 13. 7. 2008 mimo jiné nabízíme: 

Prodáváme čerstvé maso a čerstvé pečivo z naší pekárny!!!

víkendová akce 3. 7. - 6. 7. 2008:

kuře mr. 1 kg .............................................. 44.90

víkendová akce 10. 7. -13. 7. 2008:

turistický trvanlivý salám 1 kg ................ 79,-
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